

表41 臺灣及中國大陸輸往歐盟產品市場比較

Table 41 Exports of Taiwan and Mainland China Products in EU

單位(Unit): 億美元(US\$ 100 million),%

期間 Period	臺灣 Taiwan			中國大陸 Mainland China		
	金額 Amount	成長率 Growth Rate	市場占有率 Market Share	金額 Amount	成長率 Growth Rate	市場占有率 Market Share
2011	243.1	0.2	1.4	2,950.6	3.9	17.1
2012	226.4	-6.8	1.3	2,921.1	-1.0	16.2
2013	221.3	-2.3	1.3	2,801.5	-4.1	16.6
2014	232.1	4.9	1.4	3,021.5	7.9	17.9
2015	255.1	9.9	1.5	3,504.2	16.0	20.3
2014						
12月 Dec.	18.4	14.7	1.4	257.4	13.2	19.1
2015						
1月 Jan.	20.7	6.5	1.5	304.2	16.6	21.9
2月 Feb.	19.7	17.4	1.4	286.6	25.0	21.0
3月 Mar.	23.0	21.0	1.5	304.4	38.8	19.5
4月 Apr.	20.7	3.4	1.4	241.1	11.7	16.4
5月 May.	20.2	2.8	1.4	258.9	10.8	18.5
6月 Jun.	22.3	11.9	1.5	280.5	16.2	18.6
7月 Jul.	21.5	9.2	1.4	304.6	13.4	20.4
8月 Aug.	20.2	12.2	1.5	284.7	14.4	21.3
9月 Sep.	22.3	7.7	1.5	316.5	7.9	21.8
10月 Oct.	23.0	11.2	1.5	326.8	11.6	21.7
11月 Nov.	21.9	9.8	1.5	305.5	17.3	21.4
12月 Dec.	20.0	8.7	1.5	288.6	12.1	21.4
2016						
1月 Jan.	22.2	7.0	1.7	306.3	0.7	23.0
2月 Feb.	20.8	5.9	1.6	285.1	-0.5	21.3
3月 Mar.	22.1	-3.7	1.5	270.9	-11.0	18.8
4月 Apr.	21.6	4.5	1.5	244.5	1.4	17.3
5月 May.	22.5	11.7	1.6	263.7	1.9	19.3
6月 Jun.	22.0	-1.4	1.5	280.0	-0.2	19.4
7月 Jul.	20.4	-5.2	1.5	274.0	-10.0	19.8
1-7月 Jan. -Jul.	151.5	2.5	1.6	1,924.5	-2.8	19.8

註：1. 為符合聯合國「國際商品貿易統計」(IMTS)規範，自105年起海關進出口貿易量統計，將由現行特殊貿易制度(special trade system)，變更以經濟領域為統計領域之一般貿易制度(general trade system)；另修改2001年後統計資料，俾與國際接軌。

2. 「歐盟(28國)」指2013年07月01日起歐盟新、舊成員28國。

3. 自278期起，資料來源統一改自歐盟統計局。

資料來源：歐盟統計局。

Note: 1. The trade statistics has been adapted to general trade system since CY 2016. In accordance with the applying of general trade system, the principal commodity classification was revised and historical data were revised to CY 2001.

2. EU 28 is consist of 28 EU new and existing members since July 1, 2013.

3. The data source is obtained from the Eurostat since No. 278, Cross Strait Economic Statistics Monthly.

Source: Eurostat.